
MEMO 

 
Aan : Provinciale Staten 
Van : Gedeputeerde Staten 
Datum : 3 juli 2012 
Onderwerp : Antwoorden op vragen en toezeggingen gedaan tijdens de Statencommissie  
                                Cultuur en Economie van 27 juni 2012, onderwerp Cultuurbeleid 2013-2016   
                                'Oude wereld, nieuwe mindset' 

 
Toezeggingen  
1. Toezending van het concept verslag van het bestuurlijk overleg van de VDG, portefeuille OCS, 

d.d. 7 juni 2012 (bijlage 1). Daarbij vermelden wij op verzoek van het VDG secretariaat 
uitdrukkelijk dat het om een niet vastgesteld concept-verslag gaat.  

 
Hiernaast informeren wij u graag over belangrijke contactmomenten met de gemeenten in de 
voorbereiding van cultuurbeleid voor de periode 2013-2016. 

 Input van gemeenten voorafgaand aan inspraak op het voorontwerp 
Op 7 februari 2012 heeft er een expertmeeting plaatsgevonden waarin diverse spelers uit het 
culturele veld van binnen en buiten Drenthe hun visie en inbreng konden geven. Deze visie en 
inbreng hebben wij verwerkt in een voorontwerp cultuurnota. Dhr. Anne Doornbos hebben wij als 
expert uitgenodigd namens de Drentse Gemeenten. Hij is aanwezig geweest bij deze expertmeeting 
en heeft een prettige & waardevolle inbreng geleverd.  
Het tijdpad van totstandkoming van de provinciale cultuurnota 2013-2016 liet toezending van een 
eerdere versie dan het voorontwerp cultuurbeleid en bespreking daarvan met alle Drentse 
gemeenten niet toe, anders dan een expertconsultatie met Anne Doornbos. 

De essentiële onderdelen van het toekomstig cultuurbeleid zijn in 2011 uitvoerig ambtelijk en 
bestuurlijk besproken met de gemeenten in het VDG-visietraject. Dit traject heeft helaas niet geleid 
tot een Drents bestuursakkoord, vervolgens zijn er diverse ambtelijke trajecten (bibliotheken, 
cultuureducatie, kunstencentra & K&C Drenthe) opnieuw opgestart. Input uit deze gezamenlijke 
trajecten is meegenomen in het voorontwerp cultuurbeleid 2013-2016. Deze inhoudelijke en 
procesmatige samenwerking op essentiële onderdelen wordt de komende periode voortgezet. 

   Gelegenheid om bestuurlijk te reageren 
Per brief van 1 maart 2012 is de inspraakperiode (19 maart tot 20 april 2012) aangekondigd. In het 
ambtelijk VDG-overleg van 18 april 2012 is het voorontwerp cultuurnota uitvoerig besproken. Tijdens 
dat overleg is op verzoek van de gemeenten de inspraaktermijn voor gemeenten verlengd om een 
bestuurlijke reactie van gemeenten mogelijk te maken. Uiteindelijk hebben 8 gemeenten 
gereageerd, waarvan 1 ruim buiten de inspraaktermijn (rond 1 juni 2012).  

 
2. Een gedetailleerd financieel overzicht (bijlage 2), met onderscheid naar wettelijke/ autonome taak, 

ruimte voor incidentele projecten en toelichting. Weergegeven met letter W en letter A in het 
schema. Tevens de letter B toegevoegd, dit staat voor bestuurlijke afspraak. In het najaar leggen 
wij u ter besluitvorming meerjarige subsidies musea en podiumkunsten voor. 

In de cultuurnota 2013-2016 is met ingang van 2013 ca € 800.000 aan bezuiniging verwerkt 
(budgetvermindering instelling + efficiencywinst). Er is meer op de vaste subsidies aan een aantal 
instellingen bezuinigd dan de bezuinigingstaakstelling. In de nota is het surplus toegevoegd aan het 
totale cultuurbudget en versleuteld over de diverse begrotingsposten. Het is nu beschikbaar voor 
incidentele projecten in de periode 2013-2016.  
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Toch is het totale budget cultuur niet erg gedaald ten opzichte van de periode 2009-2012. Terwijl wij 
in de beleidsperiode 2009-2012 ook al per juli 2011 een structurele korting van 10% hebben 
toegepast op alle instellingen met een subsidie per boekjaar. Dit komt doordat wij in het 
collegeprogramma en de VJN ervoor hebben gekozen alle budgetten voor de Koloniën van 
Weldadigheid gebundeld (ruim € 700.000) onder de cultuurnota te brengen. Bovendien zijn de rijks-
restauratiemiddelen (€ 500.000) gedecentraliseerd naar de provincies. En is in de VJN € 150.000 
extra voor professionele podiumkunsten beschikbaar gesteld.  

 
3. Regelmatig tussentijdse rapportage over culturele alliantietrajecten, zoals cultuureducatie, 

Modernisering Monumentenzorg, Bibliotheken.  
 
4. Voorstel voor passage in nota met erkenning voor belangrijke rol van vrijwilligers voor cultuur. 
In Deel I de tekst aanvullen: “Zonder vrijwilligers zijn er geen festivals of musea in Nederland. Drenthe 
is daarop geen uitzondering. De provincie hecht veel waarde aan vrijwillige inzet voor 
maatschappelijke doelen, maar voert geen apart vrijwilligersbeleid. Het is aan de cultureel 
ondernemers van Drenthe om het potentieel hiervan optimaal te benutten voor een rijk aanbod aan 
kunst en cultuur in Drenthe.”  
 
5. Voorstel ter verduidelijking van bestemming vrijkomend RTV-budget voor cultuurbeleid. 
In Deel II § 3.6 ‘Regionale Omroep’ de tekst als volgt wijzigen:  
Voor de komende periode… Een deel van de vrijkomende middelen (nl. in totaal 225.000) voegen wij 
toe aan “het budget Verhaal van Drenthe, om in dit kader mediaprojecten (documentaires etc.) 
mogelijk te maken. RTV Drenthe kan hierop ook een beroep doen voor bijzondere programmering.”  
 
Aandachtspunten 

1. Kleine subsidies onder de € 5.000 t.b.v. bijv. amateur orkesten  
Het collegeprogramma en cultuurbeleid zetten in op minder vaste subsidies en meer projectmatige 
ondersteuning van cultuur. Dat betekent dat minder organisaties vaste subsidie krijgen, en meer 
organisaties een beroep kunnen doen op projectsubsidie.  
Op grond van het Uitvoeringsbesluit voor subsidieverlening in 2013-2016 verlenen wij 
prestatiesubsidies voor projecten die bijdragen aan realisatie van ons beleid. Voor deze aanvragen ligt 
de drempel bij € 5.000 gevraagde subsidie. Dat doen wij omdat wij bundeling van initiatieven willen 
stimuleren in focusgebieden.  
Voor een orkest als het Drents Symfonie Orkest geldt dat zij een grotere projectaanvraag kan 
indienen, of onderdeel kan zijn van een groter project. Dat project kan worden uitgevoerd in meerdere 
jaren.  
Onder de drempel van € 5.000 heeft GS de mogelijkheid om af te wijken én om een 
waarderingssubsidie te verlenen.  
 
2. Adviescommissie & bureaucratie 
De externe adviescommissie cultuur heeft de afgelopen periode allereerst gebruikt om een beeld te 
krijgen van het culturele veld van Drenthe. Daarna is de procedure versimpeld: in principe worden 
enkel subsidieaanvragen van meer dan € 25.000 nog aan de adviescommissie voorgelegd. In de 
laatste subsidieronde adviseerde de adviescommissie ons college over 1/3 van het totale aantal 
aanvragen. De adviescommissie heeft daardoor meer een beleid adviserende rol gekregen. Wij 
hechten aan een onafhankelijk, apolitiek standpunt over kunst en cultuur.  
 
3. Focusgebieden 
Wij kiezen voor een focus op een aantal gebieden waar een stapeling van ons beleid aan de orde is: 
cultuur, economie en ruimte. Hier kun je efficiëntie boeken en aan effectiviteit winnen.  
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Naast deze integrale sturing op focusgebieden, stuurt de provincie op ruimtelijke kwaliteit in de 
Omgevingsvisie. En zijn er een aantal beleidsterreinen die Drenthe-breed aandacht vragen, zoals 
talentontwikkeling. 
 
4. Autonome middelen RTV Drenthe 
Richting RTV Drenthe zijn geen verwachting gewekt over het structureel maken van autonome 
middelen. Wel hebben wij in de Voorjaarsnota 2009 aangegeven dat we na 2012 middelen zullen 
zoeken voor crossmedia en ondertiteling binnen programma 2, thans programma 4, echter de 
financiële context is substantieel veranderd ten opzichte van 2009. Daarom stellen wij in de 
cultuurnota 2013-2016 voor om v.a. 2013 geen autonome middelen meer te verstrekken aan RTV. Dit 
voornemen is in december 2011 bevestigd aan RTV.  
 



Bijlage 1 Concept verslag VDG OCS 7 juni 2012 

 

 
 
Pho :  OCS Locatie:  Gemeentehuis te Gieten 
Datum :   07-06-2012 vastgesteld: - 

 
Aanwezig: mw. Pauwels,mw. Jansen, mw. Kleine Deters, de heren Van Oosterhout, Hoogeveen, 

Alberts, Roeles, Jumelet, Van Hooft, Alssema, Assies en Akse 
 
Tevens aanwezig: Ambt Ondersteuningsteam: de heren Meedendorp en Meerhoff;  

Gem.Hoogeveen: mw. Hagevoort(vervangt weth. Bargeman); 
Provincie: Ged. dhr. Munniksma en mevr. Alkema 
Onderwijsmonitor: dhr. Beek; mw. Alkema 

 
Afwezig.:  
 
01. Opening door de voorzitter. 

De voorzitter heet in het bijzonder mw. Pauwels van harte welkom en geeft de gelegenheid tot het 
maken van een voorstelronde. 
 

02. Ingekomen stukken en mededelingen. 
V.k.a. 
 

03. Verslag van de vergadering van 9 februari 2012 
Correctie:  De ambtenaar Ebrien den Engelsman werkt voor de gemeente Meppel en 

niet voor de gemeente Westerveld. 
 
Mw. Kleine Deters: Van het voorbereidingsgroepje Bibliotheek wordt niets meer gehoord. 
 
Voorzitter:  Dit wordt behandeld bij agendapunt 4. 
 
 

04. Cultuur 
a. Cultuurnota 2013-2016 provincie Drenthe 

De voorzitter ligt kort het proces toe, wat ook is besproken in het VDG-bestuur. De gemeenten 
kunnen individueel reageren en hebben dat ook gedaan. Er is ook bredere discussie in dit 
gezamenlijk overleg met als basis de ambtelijke notitie. 
 
Dhr. Munniksma geeft een toelichting op de nota, spreekt voor een aanzienlijk constructievere nota, 
gezien de daarop ontvangen reacties. Hij vindt dat een aantal basale zaken hierin terug zijn te vinden 
zoals: 
- Musea 
- Bibliotheek 
- cultuureducatie 
Er zullen bezuinigingen moeten plaatsvinden. Ongeveer €. 800.000,00 aan bezuinigingen is 
verwerkt in deze nota. Na de aanstelling van een nieuw kabinet is het maar de vraag of we dit 
overeind kunnen houden. De conceptnota is door GS vastgesteld, inclusief een memorie van 
antwoord. Per mail zijn de insprekers hierover bericht(30-05 via ambtelijk contactpersoon). 
Dhr. Assies Is er nu nog een termijn voor een definitieve nota? 
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Verslag van het VDG-PhoOCS07-06-2012 te Gieten 

Dhr. Munniksma Het ontwerp is nu definitief en gaat naar de staten via de commissie. 
Inspraak in deze procedure is mogelijk. Voor subsidieverstrekking in 2013 
is voor de zomer een definitieve nota nodig. 

Dhr. Van Hooft Wat zijn de conclusies voor die onderdelen waarover we nog in gesprek 
zijn. 

 
Dhr. Munniksma Dat hangt af van waar we het precies over hebben 

- We zijn nog in debat over hoe we verder gaan met het K en C en 
Kunstencentra. Wel is er duidelijkheid v.w.b.de amateurkunsten,n.l. met 
minder middelen, hoger rendement.  

- Voor de bibliotheken proberen we een Drentse oplossing efficiënt neer 
te zetten. 

- Voor de provinciale monumentenlijst wordt niet uitgesloten dat hierover 
op korte termijn afspraken worden gemaakt met de gemeenten voor 1 
aanpak voor alle “niet-rijksmonumenten”. 

Als er het gevoel bestaat dat er onvoldoende aandacht is besteed aan de 
gemeentelijke reactie ben ik bereid bilateraal hierover overleg te voeren. 
 

dhr. Jumelet vraagt aandacht voor de vrijwilligers zij doen erg veel in Emmen, maar ze 
worden in de nota niet expliciet genoemd en ook niet in de reactie van de 
VDG. 
 

b. Bibliotheek ( terugkoppeling overleg 29-05) 
mw. Jansen geeft een korte toelichting op het overleg dat in klein comité heeft 

plaatsgehad. De bedoeling was om te kijken in hoeverre hierin een 
gezamenlijke noemer was te vinden. Enkele punten uit de visie van 
Biblionet zijn:  
- netwerk lastig 
- 3 opties voor een overlevingsstrategie. Een 4e optie zou kunnen zijn een  
  verschuiving van Biblionet naar besturen bibliotheek. 
Het bestuurlijk model kent 3 opties: 
- 1 grote Drentse Bibliotheek 
- Regiovorming ( 3 regio’s) 
- 9 kleine bibliotheken samen en de 3 grote apart 
 
Deze gezamenlijke scenarioverkenning moet in overleg met de provincie 
uitmonden in een model dat in het najaar moet worden gekozen. In het 
voortraject is het de bedoeling om eerst in VDG-verband tot 
overeenstemming te komen. 
 

Mw. Kleine Deters Zegt het te betreuren niet in het overleg te zijn betrokken, dit n.a.v. de 
notulen. Verder zit er een tegengestelde denkrichting in: enerzijds centraal 
anderzijds decentraal. De gemeente Westerveld heeft geen zicht op de 
overeenkomst tussen Biblionet en gemeenten. Er zijn nogal verschillen per 
gemeente. Wil dit ook graag betrekken in de discussie in VDG-verband.  
 

Mw. Jansen moet niet 1 log bestuurlijk apparaat worden. Het is wel een zelfstandig 
apparaat, waarvan de gemeente niet alles hoeft te weten. 

 
Mw. Kleine Deters wil wel graag weten welke producten worden geleverd. 
 



 
 - 3 - 

Verslag van het VDG-PhoOCS07-06-2012 te Gieten 

Voorzitter stelt voor om nog voor de zomervakantie een apart overleg over de 
bibliotheek te beleggen. 

Mw. Kleine Deters wordt toegevoegd aan het VDG-klein comité. 
 

c. Cultuureducatie 
Dhr. Munniksma Op dit moment zijn de Provincie en de gemeenten op ambtelijk niveau 

constructief in overleg. Er wordt een goede Drentse aanvraag voorbereid. 
De rijksregeling verschuift van cultuurparticipatie naar cultuureducatie. 
Voor 01-12-12 moet de aanvraag bij het ministerie zijn ingeleverd. Het 
zwaartepunt bij cultuureducatie moet vraaggericht zijn. Namens de 
Provincie kan hij mededelen dat die inmiddels akkoord is met het 
voorbereidend werk. 

 
Dhr. Jumelet Emmen als centrumgemeente kan zich daarbij aansluiten 
 
Dhr. Meerhoff De middelen voor cultuureducatie zijn wonderwel overeind gebleven. 

Scholen moeten zelf aangeven hoe ze cultuureducatie vorm willen geven. 
Op 02-07 a.s. is er voor de scholen en bestuurders een startbijeenkomst 
georganiseerd in het provinciehuis. 

 
Mw. Kleine Deters vindt de procedure qua organisatie wat omslachtig. 
 
Dhr. Meerhoff Dit is beleid van het ministerie. We hebben een ingewikkelde constructie 

moeten bedenken om aan de eisen te voldoen. 
 
Dhren Hoogeveen/ 
Alssema geven aan dat in verband met de vele bijeenkomsten/activiteiten voor de 

onderwijsbestuurder, de onderwijsmensen op lokaal niveau “warm” 
moeten worden gemaakt en dat er wat “geboden” moet worden. 

 
d. Voortgang ontwikkeling Kunstencentra 

Voorzitter leidt het onderwerp kort in. Er loopt een onderzoek naar de scenario’s voor 
samenwerking van de kunstencentra. Aan de hand van het onderzoek zal in 
dit overleg in het najaar de rapportage hierover worden besproken.  

 
05. Modernisering Monumenten 

Stand van zaken:Mo-Mo is v.k.a. 
 
Mw. Kleine Deters De herbezinning van Provinciale monumenten heeft ook consequenties 

voor de gemeenten. 
 
Dhr. Munniksma We willen kijken wat de meest efficiënte aanpak zal zijn. In een eerder 

stadium is besloten tot 3 monumentenlijsten ( gemeenten/ Provincie /Rijk). 
We willen zaken graag slimmer organiseren met minder middelen en 
energie. We willen ook graag voor meerdere jaren afspraken maken. Er is 
geen sprake van bezuinigingsdrift. 

 
Mw. Kleine Deters wil hierover graag in overleg om aanvragen in gemeenten niet te frustreren. 
 
Dhr. Munniksma we komen het liefst collectief in VDG-verband tot overeenstemming, 

bijvoorbeeld m.i.v. 2013 of later. 
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Dhr. Assies wil eerst overleg over de bescherming van historisch erfgoed. Tynaarlo is 

niet bereid objecten 1 op 1 over te nemen. 
 
Voorzitter Het onderwerp zal voor de volgende vergadering geagendeerd worden. 

 
06. Jeugd en Alcohol 

Mw. Jansen geeft een korte toelichting. Het project loopt erg goed. De groepen zijn 
heel actief bezig. De slotmanifestatie staat gepland op 14 juni a.s. De 
hoofdprijs is een Cruijff-court voor de gemeente+ I-pads voor de 
teamleden.  

 
Voorzitter noemt het financieel probleem van het project. In VDG-verband is besloten 

om het tekort van ruim €. 60.000,00 te dekken met een bedrag van ruim  
€. 5.000,00 per gemeente. Het niet bijdragen van de provincie plus minder strak projectbeheer hebben 

tot het tekort geleidt.  
 
Dhr. Hoogeveen Hiervan moeten we voor in de toekomst wel van leren. 
 
Dhr. Van Hooft Hoe is de voortzetting? 
 
Mw. Jansen Er worden aanbevelingen gedaan aan de gemeenten die dit individueel 

moeten oppakken. Het project zelf is afgelopen. 
 
Voorzitter Het onderwerp zal voor de volgende vergadering worden geagendeerd. 

 
07. Onderwijs monitor 

Dhr. Beek geeft een toelichting met als hoofdpunten: 
- Het aantal zwakke en zeer zwakke scholen is spectaculair gedaald. 
- Voor het eerst zijn cijfers van het VO gepresenteerd. Nog niet alle 

schoolbesturen verlenen toestemming tot het verstrekken van de 
gegevens. Met name de RK-scholen in de gemeente Coevorden geven 
hiervoor geen toestemming waardoor het beeld van de cijfers in die 
gemeente niet compleet is. 

- De gemeente Tynaarlo neemt nog steeds niet deel. De scholen uit deze 
gemeente daarentegen leveren wel de gegevens aan.  

- 18 Drentse scholen lopen nu het traject voor excellente scholen. 
- Elk jaar is er een specifiek thema. Thema 2011: Begrijpend lezen.  
  Thema 2012: Ouderbetrokkenheid. 
- 14 van de 19 VO-scholen doen mee. De overige 5 zijn aangeschreven. 

08. Onderwijs en Krimp 
Voorzitter verwijst naar: 

- Rapport STAMM 
- Vervolg individuele gemeenten van Stuurgroep en STAMM 
- Vervolg bijeenkomst in november 
 

mw. Jansen De cijfers in het rapport wijken af van de CBS-cijfers. 
 
Voorzitter Het is moeilijk om cijfers erg scherp te krijgen. 
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09. Olympisch Plan Drenthe 2028 

Dhr. Roeles is lid van de council Namens de VDG. Onlangs heeft hij overleg gehad met 
alleen de sportwethouders. Het traject is iets verlengd, naar eind 2013. Hij 
constateert dat de scepsis aan het afnemen is. De start van de Olympische 
Zomer is binnenkort in Elim. Drenthe House krijgt ook meer bekendheid. 
In de toekomst werken we naar 1 organisatie voor de sport. 

 
10. Actuele situatie Drents Plateau 

Dhr. Munniksma geeft de actuele situatie weer. Het “Middenrif” van het Drents Plateau 
heeft 10 fte. Voor 9 fte is een oplossing gevonden. Voor de overige 
activiteiten en de daaraan gekoppelde mensenm.u.v. Welstand is ook door 
de provincie een andere organisatie gevonden.  

 
Dhr. Assies Voor de zomervakantie kunnen de Welstand-activiteiten bij Libau worden 

ondergebracht. 
 
Dhr. Meerhoff Het Geopark moest voor 01-06 zijn ondergebracht bij het Recreatieschap. 

Dit is gelukt waardoor ook de middelen hiervoor zijn gewaarborgd. 
 

11. Mededelingen uit landelijk bestuurlijk overleg 
v.k.a. 
 

12. Planning onderwerpen voor 2012 
v.k.a. 
 

13. Wat verder ter tafel komt 
-  

14. Rondvraag /sluiting 
-  
 
 


